	HALAL CERTIFICATION SYSTEM نظام منح شهادات الحلال	REFERENCE : CMK 2-02-020
	IDENTIFYING PROCEDURE FOR CERTIFICATION CASES / تحديد الإجراءات لحالات الإعتماد	REVISION : 01
		DATE : 2021.03.15
		PAGE : PAGE 1/6
		PREPARED BY : QUALITY MANAGER
		REVIEWED & APPROVED BY : CERTIFICATION MANAGER

This is the procedure for granting, maintaining, renewing, suspending, restoring, refusing, withdrawing, expanding or reducing the scope of certification. and the subsequent actions by HC

1 Granting

1.1 HC shall grant the certification only when the Audit Report submitted by the Auditor and Verification of Clearance of Non-Conformities (either minor or major) & its Objective evidences submitted to technical review of the Audit Report & Auditor Has recommended for the certification & that recommendation is accepted by the Certification Committee.

1.2 Final Responsibility for the Granting of Certification is Certification Committee.

2 Refusing

2.1 HC may refuse the application of Client in the following cases:

— Determine if resource needs (e.g. competencies, number of auditors based on audit duration and number of categories, technical experts, interpreters) are available .

— Determine if competent resources (e.g. auditors, technical experts) are available.

هذا هو إجراء منح أو الحفاظ على أو تجديد أو تعليق أو إعادة أو رفض أو سحب أو توسيع أو تقليل نطاق عمل الإعتماد والإجراءات اللاحقة لاعتماد حلال.

1. منح الإعتماد


1.1. يجب على اعتماد حلال منح الإعتماد فقط عند تقديم تقرير التدقيق من قبل المدقق والتحقق من إزالة حالات عدم المطابقة (سواء كانت صغيرة أو كبيرة) وتقديم أدلتها الموضوعية للمراجعة الفنية لتقرير التدقيق وعند توصية المدقق بالإعتماد وقبول هذه التوصية من قبل لجنة الإعتماد.

1.2. المسؤولية النهائية لمنح الإعتماد تكون على عاتق لجنة الإعتماد.


2. رفض الإعتماد

2.1. قد ترفض اعتماد حلال طلب العميل في الحالات التالية:

- تحديد إذا ما كان المصدر يفتقر للكفاءات وعدد المدققين بناءً على مدة التدقيق وعدد الفئات (الخبراء الفنيين و المترجمين) المتاحة .
- تحديد إذا ما كانت المصادر الكافية (مثل

	HALAL CERTIFICATION SYSTEM نظام منح شهادات الحلال	REFERENCE : CMK 2-02-020
	IDENTIFYING PROCEDURE FOR CERTIFICATION CASES / تحديد الإجراءات لحالات الإعتماد	REVISION : 01
		DATE : 2021.03.15
		PAGE : PAGE 2/6
		PREPARED BY : QUALITY MANAGER
		REVIEWED & APPROVED BY : CERTIFICATION MANAGER

<p>— Review resource (e.g. auditor) selection for impartiality.</p> <p>— If the product does not meet the Halal requirements in Islamic law.</p> <p>— If related scope not comes under the accreditation scope of certification.</p> <p>— Some ambiguity in legal situation of the Clients.</p> <p>— For any other logical reasons decided by HC .</p> <p>2.2 Responsibility of Refusing of Application is Certification Committee.</p> <p>3 Renewing</p> <p>3.1 HC shall renew the certification of Client according to the three-year certification cycle for verifying the performance of the Organization:</p> <p>a) 1st Surveillance Audit – within 11 months from the date of Issuance of Initial Certification</p> <p>b) 2nd Surveillance Audit – After 12 months from the date of Issuance of 1st Surveillance Certification</p> <p>c) Re-Certification Audit- After 12 months from the date of issuance of 2nd Surveillance Certification</p> <p>3.2 Responsibility of Renewing of Certification is Certification Committee.</p>	<p>المدققين والخبراء الفنيين (متاحة.</p> <p>- مراجعة اختيار المصدر (المدقق) لتحقيق النزاهة .</p> <p>- اذا كان المنتج لا يطابق متطلبات حلال في القانون الاسلامي .</p> <p>- اذا لم يندرج النطاق ذات الصلة تحت نطاق الإعتماد المعتمد.</p> <p>- وجود بعض الغموض في الوضع القانوني للعميل.</p> <p>- لأسباب منطقية أخرى يحددها اعتماد حلال .</p> <p>2.2 مسؤولية رفض الطلب تقع على عاتق لجنة الإعتماد.</p> <p>3. تجديد الإعتماد</p> <p>3.1 على اعتماد حلال تجديد اعتماد العميل بناءً على دورة الإعتماد ذات ال3 سنوات للتحقق من أداء المنظمة:</p> <p>أ) عملية التدقيق الرقابية الاولى - خلال 11 شهر من تاريخ الاصدار الاول للاعتماد</p> <p>ب) عملية التدقيق الرقابية الثانية - بعد 12 شهر من تاريخ إصدار الإعتماد الرقابي الاول.</p> <p>ت) عملية إعادة الإعتماد- بعد 12 شهر من إصدار الإعتماد الرقابي الثاني</p> <p>3.2 تقع مسؤولية تجديد الإعتماد على عاتق لجنة الإعتماد.</p>
--	--

	HALAL CERTIFICATION SYSTEM نظام منح شهادات الحلال	REFERENCE : CMK 2-02-020
	IDENTIFYING PROCEDURE FOR CERTIFICATION CASES / تحديد الإجراءات لحالات الإعتماد	REVISION : 01
		DATE : 2021.03.15
		PAGE : PAGE 3/6
		PREPARED BY : QUALITY MANAGER
		REVIEWED & APPROVED BY : CERTIFICATION MANAGER

4 Expanding

4.1 HC shall expand the scope of certification only after the Re-Visit of the Auditor at Client's Location for the Compliance Verification of extended scope of certification. HC's decision on expanding the scope of certification shall be communicated to the Client, in writing, through letter and also there is a provision of issuance of another certification with expanded scope of certification.

4.2 The Responsibility of expanding the scope of certification is Certification Committee.

5 Suspending

5.1 HC shall suspend certification in cases when, for example, a Client's certified management system has persistently or seriously failed to meet certification requirements, including requirements for the effectiveness of the management system, the certified Client does not allow surveillance or recertification audits to be conducted at the required frequencies, the certified Client does not make the payment for certification despite several reminders, or the certified Client has voluntarily requested a suspension. HC's decision on suspending the certification shall be communicated to the Client in writing.


4. توسيع نطاق الإعتماد

4.1. على اعتماد حلال توسيع نطاق الإعتماد فقط بعد اعادة زيارة المدقق لموقع العميل للتحقق من امتثال النطاق الموسع للإعتماد، ويجب ابلاغ العميل بقرار هيئة اعتماد حلال حول توسيع نطاق الإعتماد كتابة من خلال رسالة وهناك ايضا حكم اصدار للإعتماد الاخر فيما يتعلق بنطاق الإعتماد الموسع.

4.2. مسؤولية توسيع النطاق تقع على عاتق لجنة الإعتماد.

5. تعليق الإعتماد

5.1. يجب على هيئة اعتماد حلال تعليق الإعتماد في الحالات التي يفشل مثلا فيها نظام إدارة العميل المعتمد باستيفاء متطلبات الإعتماد باستمرار أو بجدية بما فيها متطلبات فاعلية نظام الإدارة أو في حال رفض العميل المعتمد القيام بالعمليات الرقابية أو اعادة الإعتماد بالمرات اللازمة أو في حال عدم تسديد العميل المعتمد دفعات الإعتماد على الرغم من تذكيره عدة مرات أو في حال طلب العميل المعتمد تعليق اعتماده طوعاً.

	HALAL CERTIFICATION SYSTEM نظام منح شهادات الحلال	REFERENCE : CMK 2-02-020
	IDENTIFYING PROCEDURE FOR CERTIFICATION CASES / تحديد الإجراءات لحالات الإعتماد	REVISION : 01
		DATE : 2021.03.15
		PAGE : PAGE 4/6
		PREPARED BY : QUALITY MANAGER
		REVIEWED & APPROVED BY : CERTIFICATION MANAGER

5.2 Under suspension, the Client's management system certification is temporarily invalid.

6 Restoring

6.1 HC shall restore the certification as per the following:

- If the Client submits the Corrective action report within the 30 days of time period in case of minor non-conformity and 90 Days of time period in case of major non-conformity and also in case of major non-conformity there should be a provision of re-visit of auditor at Client's location for the verification of effectiveness of Closure of Non-Conformity.

After Suspension there is 15 Days of time period for the renewing of certification after Verification of Effectiveness of System by the Auditor at the time of Re-Visit, Without Re-Visit no any certification will be restored except in case of suspension Due to nonpayment.

6.2 Responsibility for Renewing of Client is Certification Committee.

5.2. يكون اعتماد نظام إدارة العميل غير صالح مؤقتاً بموجب قرار التعليق.


6. إعادة الإعتماد

6.1. يجب على اعتماد حلال إعادة الإعتماد حسب التالي:

- إذا قدم العميل تقرير الإجراء التصحيحي خلال مدة 30 يوم في حال عدم التطابق الصغير وخلال 90 يوم في عدم التطابق الكبير، كما يجب تقديم إعادة زيارة المدقق لموقع العميل للتحقق من فاعلية بند عدم المطابقة في حال عدم التطابق الكبير .

هناك 15 يوم بعد التعليق لتجديد الإعتماد بعد التحقق من فاعلية النظام من قبل المدقق وقت إعادة الزيارة، ولا يمكن تجديد اي اعتماد بدون إعادة الزيارة الا في حالات التعليق بسبب عدم الدفع .

6.2. تقع مسؤولية تجديد الإعتماد على عاتق لجنة الإعتماد.

	HALAL CERTIFICATION SYSTEM نظام منح شهادات الحلال	REFERENCE : CMK 2-02-020
		REVISION : 01
	IDENTIFYING PROCEDURE FOR CERTIFICATION CASES / تحديد الإجراءات لحالات الإعتقاد	DATE : 2021.03.15
		PAGE : PAGE 5/6
		PREPARED BY : QUALITY MANAGER
		REVIEWED & APPROVED BY : CERTIFICATION MANAGER

7 Withdrawing

7.1 HC shall restore the suspended certification if the issue that has resulted in the suspension has been resolved. Failure to resolve the issues that have resulted in the suspension in a time established by the HCC shall result in withdrawal or reduction of the scope of certification.

7.2 HC has enforceable arrangements with the certified Client concerning conditions of withdrawal ensuring upon notice of withdrawal of certification that the Client discontinues its use of all advertising matter that contains any reference to a certified status.

8 Reducing

8.1 HC shall reduce the Client's scope of certification to exclude the parts not meeting the requirements, when the Client has persistently or seriously failed to meet the certification requirements of those parts of the scope of certification. Any such reduction shall be in line with the requirements of the standard used for certification. HC's decision on reducing the scope of certification shall be communicated to the Client, in writing, through letter.

8.2 Upon request by any party, HC shall


7. سحب الإعتقاد

7.1 يجب على اعتماد حلال اعادة الإعتقاد المعلق اذا تم حل القضية الناتجة عن التعليق، وأن الفشل في حل القضايا الناتجة عن التعليق في الوقت المحدد من قبل شركة مركز حلال ينتج عنه سحب أو تقليص نطاق عمل الإعتقاد

7.2 لدى اعتماد حلال قوانين نافذة على العميل المعتمد فيما يخص شروط سحب الإعتقاد بموجب اشعار سحبه بحيث يتوقف العميل عن استخدام جميع المسائل الدعائية التي تحتوي اي اشارة الى حالة الإعتقاد.

8. تقليص نطاق الإعتقاد

8.1 تقلص شركة مركز حلال نطاق اعتماد العميل لاستثناء الاجزاء التي لا تطابق الشروط عند اخفاق العميل بمطابقة شروط الإعتقاد لهذه الاجزاء بشكل مستمر وجدي، ويجب أن يتم مثل هذا التقليص بالتماشي مع متطلبات المعيار المستخدم للإعتقاد، ويجب إبلاغ العميل المعتمد بقرار مركز حلال حول تقليص نطاق الإعتقاد من خلال رسالة خطية .

	HALAL CERTIFICATION SYSTEM نظام منح شهادات الحلال	REFERENCE	: CMK 2-02-020
	IDENTIFYING PROCEDURE FOR CERTIFICATION CASES / تحديد الإجراءات لحالات الإعتماد	REVISION	: 01
		DATE	: 2021.03.15
		PAGE	: PAGE 6/6
		PREPARED BY	: QUALITY MANAGER
		REVIEWED & APPROVED BY	: CERTIFICATION MANAGER

<p>correctly state the status of certification of a Client's management system as being suspended, withdrawn or reduced.</p> <p>8.3 The responsibility and authority to execute this procedure lie with the Certification Committee, who is also the final authority for granting certification.</p>	<p>8.2 يجب على مركز حلال توضيح حالة اعتماد نظام إدارة العميل بشكل صحيح عند تعليق أو سحب أو تقليص الإعتماد بناء على طلب أي طرف.</p> <p>8.3 إن مسؤولية القيام بهذه الإجراءات تقع على عاتق لجنة الإعتماد والتي تعتبر الجهة المانحة للإعتماد .</p>
--	--